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19050 Wijziging van de Wet op het wetenschappelijk 
onderwijs en van de Wet op het voortgezet 
onderwijs (Horizontale doorstroming hbo-wo) 

' Samenstelling: 
Leden: Onderwijs: Hendriks (CDA), Mw. 
Grol-Overling (CDA), Pleumeekers (CDA), 
Oskamp (PvdA) (voorzitter), Stam (PvdA), 
Van Boven (VVD), Mw Vonhoff-Luijendijk 
(VVD), Vis (D'66), Mw. Van Leeuwen (PSP), 
Hoekstra (CPN), Abma (SGP), De Gaay 
Fortman (PPR), Schuurman (RPF), Van der 
Jagt (GPV). 

Wetenschapsbeleid en Wetenschappelijk 
Onderwijs: Kuiper (CDA), Postma (CDA), 
Hendriks (CDA), De Rijk (PvdA), Zoon 
(PvdA), Burkens (VVD), Ginjaar (VVD) 
(voorzitter). Vis (D'66), Mw Van Leeuwen 
(PSP), Hoekstra (CPN), Abma (SGP), De 
Gaay Fortman (PPR), Schuurman (RPF), Van 
der Jagt (GPV). 

VERSLAG V A N DE V A S T E C O M M I S S I E S VOOR O N D E R W I J S EN 
VOOR W E T E N S C H A P S B E L E I D EN W E T E N S C H A P P E L I J K O N D E R -
W I J S 1 

Vastgesteld 18 maart 1986 

De vaste commissie voor Onderwijs en voor Wetenschapsbeleid en 
Wetenschappel i jk Onderwijs hebben onderstaande vragen en opmerkingen 
geformuleerd over het voorstel tot het mogeli jk maken van Horizontale 
doorstroming hbo-wo. 

De leden van de fractie van het C .D.A. stelden vast dat de beperkte 
inschrijvingsduur die geldt voor hoger beroepsonderwijs en wetenschap-
pelijk onderwijs de overloop van studenten met een hbo-einddiploma 
naar het wetenschappeli jk onderwijs zal bemoeili jken. De externe 
democratisering zal zodoende afgeremd worden in die delen van het land 
waar de stap naar het wetenschappeli jk onderwijs pas gezet wordt als 
een hogere beroepsopleiding is afgerond. Is de minister bereid zo nodig 
ook wettel i jke maatregelen te treffen om dit probleem het hoofd te 
bieden? 

Voorts wi lden deze leden weten welke garanties gegeven kunnen 
worden dat de faculteiten het aanvullen van deficiënties bij de doorstro-
mende hbo-studenten serieus zullen nemen. Valt niet te vrezen dat het 
f inancieringsmodel voor de universiteiten veroorzaken zal dat gestreefd 
wordt naar het werven van zoveel mogelijk studenten, waaraan en 
waardoor de niveau-eisen respectievelijk worden aangepast en aangetast? 

Tenslotte memoreerden de leden hier aan het woord de opmerking in 
de stukken dat de bestuurli jke lasten van het departement door toedoen 
van deze wetswijziging zullen afnemen en voor de universiteiten zullen 
toenemen. Impliceert die constatering een zekere reallocatie van fondsen 
van het departement naar de instellingen? 

De leden behorende tot de V.V.D. - f rac t ie konden uit een oogpunt van 
eenvoud van de onderl inge verhouding tussen hoger beroepsonderwijs en 
wetenschappel i jk onderwijs waardering opbrengen voor de voorgestelde 
regeling van horizontale doorstroming. Zij achtten het echter niet onwaar-
schijnlijk, dat deze doorstromingsregel ing in de toekomst de tendens zal 
doen ontstaan dat de propaedeuse-opleidingen bij het hbo en het wo op 
elkaar worden afgestemd of zelfs geüniformeerd, hetgeen ook zijn 
invloed kan doen gelden op de inhoud van verdere studiefasen. Een 
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zodanige ontwikkeling zou tot nivellering kunnen leiden, althans tot 
vervaging van het eigen karakter van het hbo onderscheidenlijk het wo. 
Gaarne zouden zij de zienswijze van de bewindslieden hieromtrent 
vernemen. 

Deze leden vroegen zich voorts af, of vooralsnog - d.w.z. totdat 
wellicht de maximale inschrijvingsduur voor het hoger onderwijs als 
geheel op zes jaar zal worden gesteld - in het licht van de nieuwe 
studiefinanciering de voorgestelde doorstromingsregeling in de praktijk 
niet gemakkelijk zal kunnen gaan leiden tot studieverlenging, in die zin dat 
eerst een of twee jaar een hbo-propaedeuse wordt doorlopen, waarna 
nog eens maximaal zes jaar een WO-studie wordt gevolgd. Een dergelijke 
opleidingsduur zou dan min of meer als compensatie kunnen fungeren 
voor het volgen van een niet op het wo afgestemde opleiding in het 
voortgezet onderwijs. Zou zodanige studieweg echter gangbaar worden, 
dan zou zulks afbreuk doen aan de met de twee-fasenwet beoogde 
algemene beperking van de inschrijvingsduur. Gaarne hoorden zij hierop 
het commentaar van de bewindslieden. 

Vertrouwende, dat de regering bereid is op het vorenstaande vóór de 
openbare beraadslaging schriftelijk te antwoorden, achten de commissies 
die beraadslaging voldoende voorbereid. 

De voorzitter van de commissie voor Onderwijs, 
Oskamp 

De voorzitter van de commissie voor Wetenschapsbeleid en Wetenschap-
pelijk Onderwijs, 
Ginjaar 

De griffier van de commissie. 
Van der Putten 
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